







成 長 於 香 港 的 作 家 送 給 我 們 的 小 説 作 品
A literary companion on life's journey, from local Hong Kong writers

作品介紹 Imaginative Creations

## 《謎航》梁科慶著

The Mysterious Voyage // Leung For-hing

ISBN: 978-988-8796-61-8





#### 作者介紹 //

畢業於前樹仁學院中文系,其後赴加拿大升學,於 Concordia University 及 Dalhousie University 先後取得文學學士、圖書館及信息學碩士,後取得香港浸會大學人文及創作系哲學博士。曾獲第十二屆香港中文文學 雙年獎——兒童少年文學組(雙年獎)。

#### The Author //

Graduated from the former Shue Yan College with a degree in Chinese language, he then pursued further studies in Canada, obtaining a Bachelor of Arts from Concordia University and a Master of Library and Information Studies from Dalhousie University. He later earned a Ph.D. in Humanities and Creative Writing from Hong Kong Baptist University.

He was given the 12th Hong Kong Biennial Awards for Chinese Literature – Children and Youth Literature (Biennial Award).

#### 圖書類別 // Book Classification

香港文學、流行小説、青少年讀物 Literature, Fiction, Youth books

#### 內容介紹 //

保羅一心帶着父親乘搭遊輪前往沖繩旅遊,或許是想 趁機修補父子間的關係。沖繩本島是郵輪停靠的第一站, 保羅想帶父親一同到島上走走,卻被父親拒絕,父親 情願留在房間的陽台上吹風休息。

#### 保羅獨自下船。

然而,當保羅返回船艙是,卻發現父親消失了。郵輸上 遍尋不獲,驚動船員一同查找,卻被告知父親名字不在 旅客名單中。是誰刪去了父親的登船紀錄?!保安隊長 似乎不想徹查真相,更想捉走保羅。到底這是個甚麼局? 為了救回父親,為了查明真相,保羅突圍而出,在郵輪 上進行了一連串冒險。

#### About the Book //

Paul took a cruise to Okinawa with his father, hoping to mend their relationship in the trip. At the first stop in Okinawa, Paul wanted to explore the island with his father, but his father declined, preferring to rest on the balcony.

Paul went ashore alone. When he returned to the cabin, he found his father had disappeared. The crew claimed his father's name was not on the passenger list. The head of security seemed reluctant to investigate and instead wanted to apprehend Paul.

Determined to find his father and uncover the truth, Paul escaped from the arrest, embarking on a series of adventures on the cruise liner.

## 建議合作方向 // Suggestion Cooperative Alignment

外語翻譯 Translation Literature 電影 Cinema

電視劇 Drama 舞台劇 Theatre 微電影 Micro Movie

動量 Animation 漫畫 Comics

避戲開發 Game



## 《詭異人間》殷培基著

The Bizarre World // Yan Pui-kei, Kevin

ISBN: 978-988-8796-63-2





#### 圖書類別 // Book Classification

香港文學、流行小説、青少年讀物 Literature, Fiction, Youth books

#### 作者介紹 //

古怪的人·喜歡黑色幽默。作品游走光暗兩邊,既有熱血的青少年文學, 也有奇幻荒誕的詭異小説。

正職為中學校長、中文科主任,多年擔任公共圖書館「文學月會: 微型小説工作坊」講者,歷任青年文學獎、城市文學獎、市政局中文文學獎、大學文學獎評審。

筆下作品曾獲徐訏文學獎、市政局中文文學創作獎、中學生好書龍虎榜 「十大好書」、香港教育城「十本好讀」。

#### The Author //

An odd person who enjoys black humor. His works straddle both the bright and dark sides - he has written passionate youth literature as well as fantastical and absurdist fiction.

His day job is as a principal and head of the Chinese department at a secondary school. For many years, he has been a speaker at the "Monthly Literary Talk: Micro Fiction Workshop" held at public libraries. He has also served as a juror for various literary awards, including the Youth Literary Awards, the City Literary Awards, the Urban Council Chinese Literary Awards, and the University Literary Awards.

His written works have won the Xu Xu Literary Award, the Urban Council Chinese Literary Creation Award, the "Top 10 Good Books" in the Secondary School Book Recommendation List, and the "Top 10 Good Reads" on the Hong Kong Education City platform.

#### 內容介紹 //

網上拜祭風氣漸成,子孫但求心靈好過,光顧網上服務,以為就心安理得?何故最近社會上出現了許多鬧鬼事件?難道……

──〈「先人」指路〉

一個失業的年青人,無意中得到變錢的超能力,而為 了錢,他可以出賣多少人性尊嚴?

——〈超能力失敗者〉

不少武林高手自稱玄門正宗、天下無敵,可當真正高手登場的時候,便只懂召開「武林大會」講口不講手。 誰是説英雄,誰是真英雄?

——〈武林大會〉

一系列活在人間的故事,道出背後詭異的世情百態。

#### About the Book //

Online worshipping has been gradually becoming popular, with descendants seeking spiritual comfort through these online services, thinking that it would provide them with peace of mind. But why have there been so many haunting incidents in society lately? Could it be that...

— "Guiding the way by ancestors"

An unemployed youth accidentally acquires the supernatural power to make money. To earn more, how much of his human dignity would he be willing to sell?

— "A superpower loser"

Many martial arts masters claim to be of the orthodox sects and invincible, but when the true masters take the stage, they only know how to convene a "martial arts conference" - all talk and no action. Who is a so-called hero, and who is a true hero?

— "A martial art conference"

A series of stories about people living in the human world, revealing the bizarre and multifaceted realities behind them.

### 建議合作方向 // Suggestion Cooperative Alignment

外語翻譯 Translation Literature 電影 Cinema

電視劇 Drama 舞台劇 Theatre 微電影 Micro Movie

動畫 Animation 漫畫 Comics 遊戲開發 Game

# 《山海之城》 黃獎 著 Shortlisted for Hong Kong Education City's "Top 10 Good Reads" ▲

The City of Mountains and Seas // Wong Jon, Anthony

ISBN: 978-988-8796-62-5





#### 作者介紹 //

香港作家、畫家、電台主持。2011年起,主編中學生雜誌《萌動 雙月刊》,於 150 間中學免費派發,推廣學生閱讀及鼓勵文字創作。 於2017及2023年,分別憑《潮讀4000年》及《領悟一筆》獲得 「香港出版雙年獎」。

#### The Author //

A Hong Kong writer, artist, and broadcaster. Starting in 2011, he became the chief editor of the bimonthly student magazine "Creative Power", which is distributed for free to 150 secondary schools, promoting student reading and encouraging creative

In 2017 and 2023, he was awarded the "Hong Kong Publishing Biennial Awards" for his works "Amusing History of 4000 Years" and "One Stroke Epiphany" respectively.

### 圖書類別 // Book Classification

香港文學、流行小説、青少年讀物 Literature, Fiction, Youth books

#### 內容介紹 //

這是上古兇獸窮奇被消滅多年後世界回復和平但又重新 充滿暗湧的故事。18歲的宅男羅記,從小能與自家養的 狗小俞説話,人們以為他自言自語精神失常,實則他天 賦異能, 還得到 14.000 歲的九尾狐賞識成為特派專員, 負責紀錄散落在世界各地的山海神獸的生活狀況,防止 神獸身份暴露!

羅記為了探訪神獸深入重慶大廈、進出西九戲曲中心, 甚至遠赴倫敦和巴黎。原以為是玩票性質的課外活動, 受委托調查一場可疑的火災,竟差點害尖沙阻鐘樓成為 下一個大三巴,還產扯出有神獸意圖幫助窮奇復活的驚 世陰謀。

羅記忽然多出了要維護世界和平的重責大任,但他內心 其實只有一個念頭:可以讓我先考好 DSE 嗎?

#### About the Book //

This is a story originated from "Classic of Mountains and Seas". It illustrates how the world returned to peace after an ancient ferocious beast Qionggi was vanguished, but then became filled with new darkness. 18-year-old Lawson has a unique ability to speak with his pet dog Yuri. He is appointed as a special commissioner by Ninetailed Fox to record the living conditions of divine beasts around the world and prevent their identities from being exposed.

In this role, Lawson investigates these divine beasts. going to places like the Chongqing Building and London. What starts as an extracurricular activity turns into uncovering a plot to revive the ancient beast. Lawson is suddenly burdened with the task of maintaining world peace, but his main concern is just to do well on his university entrance exams.

## 建議合作方向 // Suggestion Cooperative Alignment

外語翻譯 **Translation** Literature

雷影 Cinema

電視劇 Drama

Theatre

Micro Movie

Animation

Comics

Game

# 《香港山旮旯》系列 徐振邦文婷著

Hong Kong Flash Fiction Series // Chui Chun-pong, Man Ting

ISBN: 978-988-8796-67-0



#### 圖書類別 // Book Classification

香港文學、流行小説、青少年讀物 Literature, Fiction, Youth books

### 作者介紹 //

#### 文婷

教師、微型小説作家,作品散見多份報刊;曾擔任微型小説講座分享 嘉賓,並擔任多場微型小説比賽評判,出版微型小説集《香港山旮旯》 系列(合著)、《閃耀的童年》系列(合著)。

#### 徐振邦

教師、「香港歷史文化研究員者」、微型小説作家,香港閃小説學會 創辦人兼會長,籌辦微型小説比賽、工作坊、講座等。

#### The Author //

#### Man Ting

A teacher and a micro-fiction writer with works published in various newspapers and magazines. She has served as a guest speaker at micro-fiction sharing sessions, and as a judge for multiple micro-fiction writing competitions. She has also co-authored and published the micro-fiction anthology series "Hong Kong Flash Fiction" and "Shining Childhood".

#### Chui Chun-pona

A secondary school teacher, a researcher of Hong Kong history and culture, and a writer of micro-fiction. He concurrently serves as the founding president of the Hong Kong Flash Fiction Association and has given multiple lectures on the history, culture, and creative writing of Hong Kong.



ISBN: 978-988-8796-23-6

#### 內容介紹 //

爸爸剛剛放下手中寫着身體健康的寶牒, 便催促兒子道: 「快點就求個學業順利,保佑你順利考上心儀的大學。」

兒子深呼吸一口氣, 便把寶牒拋到旁邊的小榕樹上, 那是祈求姻緣和子女的 ......

——〈許願神樹〉

張伯年輕時就是粵劇的「發燒友」,只要一有空,便會 到新光戲院看劇。為了在人山人海中買票,張伯不慎踩 到一位女士的腳,為表歉意,他請那位女士看戲,這樣 一來二去,終於成了一樁美事 .....

——〈新光驚夢〉

環遊香港 18 區,書寫大城小事,傳承美好。

#### About the Book //

Dad has just put down the wishing paper scrolls he is holding, which is written with the words "Good health". He then urges his son, "Hurry up and pray for academic success, may it bless you to smoothly get into the university of your choice."

The son takes a deep breath, then tosses the wishing paper scrolls onto a small banyan tree nearby, which is where one prays for blessings of romance and children...

- "The Wishing Tree"

Uncle Cheung has been a Cantonese opera enthusiast since he was young. Whenever he had time, he would go to Sunbeam Theatre to watch one. In order to buy a ticket in the huge crowd of people, he accidentally stepped on a lady. To express his apology, he invited her to watch one with him. This went back and forth, and it turned out to be a beautiful romance...

- "A Frightening Dream at Sunbeam"

Short stories happening in the 18 districts of Hong Kong are written to inherit the small good trivia things.

## 建議合作方向 // Suggestion Cooperative Alignment

外語翻譯 Translation Literature 電影 Cinema 電視劇 Drama

舞台劇 Theatre 微電影 Micro Movie

動畫 Animation 漫畫 Comics 遊戲開發 Game



## 《在塘福村等你》車人著

Waiting for You at Tong Fuk Village // Carman

ISBN: 978-988-8796-65-6





圖書類別 // Book Classification 香港文學、流行小説、青少年讀物 Literature, Fiction, Youth books

#### 作者介紹 //

香港校園小説女作家,畢業於香港大學經濟及金融學系,喜歡創作, 喜歡分享感受,透過具感染力的文字,傳遞令人感動的美好情懷。 多部作品入選香港中文文學雙年獎、香港書獎、中學生好書龍虎榜等 候選好書。愛情小説《愛上你 · 遺下我》榮獲香港教育城舉辦的 「十本好讀」獎項。

#### The Author //

A female Hong Kong campus novel writer, who graduated from the Economics and Finance Department of the University of Hong Kong, enjoys writing and sharing her feelings. Through her captivating words, she conveys a touching and beautiful sentimentality.

Her written works were nominated for the Hong Kong Biennial Awards for Chinese Literature, Hong Kong Book Prize and the Secondary School Book Recommendation List. The romance novel "Falling for You, Left Behind" was awarded the "Top 10 Good Reads" on the Hong Kong Education City platform.

#### 內容介紹 //

「這是趟短暫的旅程而已,只不過換一下身邊的風景。」被迫離開城 市來到塘福村生活的希恩這樣安慰自己,她準備好安全網打算把自己 好好包裹起來。

原來生活環境突然轉變也並非甚麼壞事,就如希恩所想的,只是轉換了身邊的風景,而風景依然明媚。親切的外婆、樸實的生活、活潑的同學,漸漸卸下希恩的重重心鎖,她不但發現了塘福村與外婆鮮為人知的秘密,就連這裏的小昆蟲也與她聯結上了。

正當希恩慢慢喜歡上塘福村的生活,另一個轉變也正漸漸靠近。但經過了成長的磨練,也令希恩準備好去面對生活中的種種挑戰了。

#### About the Book //

Forced to leave the city for Tong Fuk Village, Varvara prepares a safety net, thinking it's just a temporary change of scenery.

But the new environment isn't bad - the kind grandmother, simple lifestyle, and lively classmates gradually open Varvara up. She then discovers the village's and the grandmother's secrets and even connects with the insects.

As Varvara grows fond of Tong Fuk's life, another change approaches. Yet, having been tested by growth, Varvara is now ready to face life's challenges.

#### 誠意推薦 // Recommend



## 《消失的未來》車人者

The Vanishing Future

ISBN: 978-988-8796-24-3

.....

## 建議合作方向 // Suggestion Cooperative Alignment

外語翻譯 Translation Literature 電影 Cinema 電視劇 Drama

舞台劇 Theatre 微電影 Micro Movie

動畫 Animation 漫畫 Comics

避戲用引 Game



## 《春暖就花開》畢名巢立仁賴蘭香李子謙著

When spring is warm, the flowers will bloom //
Bedming, Chao Lip-yan Felix, Lai Lan-heung Serina, Lee Tsz-him

ISBN: 978-988-8796-68-7



#### 作者介紹 //

#### 畢 名

香港作家,畢業於文史哲學系,亦為資深出版人。埋首驚悚世界, 由香港寫到台灣,有「香港驚悚大師」之稱。

#### 巢立仁

香港中文大學博士,主修中國語言及文學。現職香港中文大學「自學 中心」代理主任暨高級講師。

#### 賴蘭香

曾任教羅富國師範學院、港大教育學院,1987 年起任職香港城市大學, 超逾三十年,曾任首席講師、學部副主任,退休前為城大專業進修學院 副院長。

#### 李子謙

香港大學一級榮譽文學士、哲學碩士、哲學博士。現任中學主任,兩度 榮獲「優質圖書館嘉許計劃」圖書館主任獎。

### 圖書類別 // Book Classification

香港文學、流行小説、青少年讀物 Literature, Fiction, Youth books

#### The Author //

#### Bedmina

Being a Hong Kong writer graduated from the faculty of arts, humanities and social sciences, he is also an experienced publisher. Immersed in the thriller genre, he has been writing from Hong Kong to Taiwan, earning the title of "Master of Hong Kong Thrillers".

#### Lee Tsz-him

Holding a First-Class Honours Bachelor of Arts degree, a Master's degree in Philosophy, and a Doctorate in Philosophy from the University of Hong Kong, he currently serves as a secondary school panel teacher, and has been awarded the "Quality Library Recognition Scheme" Library Principal Award on two occasions.

### Chao Lip-yan, Felix

Holding a Doctorate degree from The Chinese University of Hong Kong, majoring in Chinese Language and Literature, he is currently serves as the Acting Director and Senior Lecturer at the Self-Access Language Learning Centre of The Chinese University of Hong

#### Lai Lan-heung, Serina

She had previously taught at Northcote College of Education and the Faculty of Education at the University of Hong Kong, and had been working at the City University of Hong Kong (CityU) since 1987, for over 30 years. She held positions such as Principal Lecturer, Associate Division Head, and was Deputy Director of the School of Professional and Continuing Education at CityU prior to retirement.

### 內容介紹 //

「校園生活總是最單純愉快的」這句話你也聽厭了吧, 總渴望脫離學校的束縛,跑到更刺激的人生軌道。但當 你發現世事總是徒勞無功,許多事都不像考試卷一樣, 複雜的問題都能夠得到解答,而當你接受在人生裏, 有些事永遠沒有答案時,就是準備好迎接成長的時候了。

沒有人可以為你描述成長後的樣子,但在這過程中永遠 不會孤單,在你為沒有答案的難題追尋解決辦法的過程 中,其實已經與困難漸行漸遠了。若你依然感覺無助 孤獨時,拿起書,那裏還有一個能令你安身之處。

#### About the Book //

"Campus life is always the simplest and happiest" I'm sure you're tired of hearing this phrase too. You long to
escape school's constraints and pursue a more exciting path.
But you realise the real world isn't like exams – often there are
no clear answers to complex problems. When you accept there
is no solution sometimes, you're ready to grow.

No one can describe your grown-up self, but you'll never be alone in the journey. As you search for answers to questions without solutions, you distance yourself from the difficulties. If you still feel lost, turn to books they offer a refuge.

### 建議合作方向 // Suggestion Cooperative Alignment

外語翻譯 Translation Literature 電影inema

電視劇 Drama 舞台劇 Theatre 微電影 Micro Movie

動畫 Animation 漫畫 Comics 遊戲開發 Game



## 《神探2號之張保仔奪寶大戰》徐振邦著

**Detective No. 2 – Fight for Cheung Po Tsai's Treasure** // Chui Chun-pong

ISBN: 978-988-8796-64-9





#### 作者介紹 //

中學教師,香港歷史文化研究者、微型小説作家,兼任香港閃小説學會 創會會長,曾擔任多場香港歷史文化及創作的講座。

#### The Author //

A secondary school teacher, a researcher of Hong Kong history and culture, and a writer of micro-fiction. He concurrently serves as the founding president of the Hong Kong Flash Fiction Association and has given multiple lectures on the history, culture, and creative writing of Hong Kong.

#### 圖書類別 // Book Classification

香港文學、流行小説、青少年讀物 Literature, Fiction, Youth books

#### 內容介紹 //

一幅價值五億美元天價的古地圖,到底埋藏着多大的秘密?為了拆解箇中的奧秘,私家偵探任飛龍和女助手 鄔雅捲入了這場地圖爭奪戰,他們踏訪長洲,探索鯉魚 門,甚至深入澳門氹仔,追溯張保仔的足跡,途中卻 遇上多個神秘人的阻攔。原以為只是一幅指向海盜寶藏 的古地圖,卻發現事情比想像中更錯綜複雜……

#### About the Book //

How much of a secret does a priceless ancient map worth \$500 million hold? In order to unravel the mysteries within, private detective Dragon and his assistant Uda get caught up in the battle for this map. They travel to Cheung Chau, explore Lamma Island, and even venture into Taipa, Macau to retrace the footsteps of the legendary pirate Cheung Po Tsai. However, along the way they encounter obstructions from various mysterious individuals.

Initially thinking this was simply a map leading to pirate treasure, they soon discover the situation is much more complex than they have imagined...



### 建議合作方向 // Suggestion Cooperative Alignment

外語翻譯 Translation Literature 電影 Cinema

電視劇 Drama 舞台劇 Theatre 微電影 Micro Movie

動畫 Animation 漫畫 Comics

避戲開發 Game 周邊岡品 IP Merch 慎 探

## 《這段路,請陪著我走》利倚恩著

Please Walk with Me // Lee Yi-yan

ISBN: 978-988-8796-66-3





#### 作者介紹 //

香港兒童及青少年文學作家,中文寫作班導師,著有幼兒童話、兒童故事、校園小說等,內容真摯感人。作品曾獲香港書叢榜十本好書獎,並兩度獲得冰心兒童圖書獎。

#### The Author //

A Hong Kong children's and youth literature author, Chinese writing class instructor, who has published works including children's tales, children's stories, and campus novels. Her written works are sincere and moving, which have won the Hong Kong Book List – Ten Best Books Award, and the Bingxing Children Book Awards on two occasions.

### 圖書類別 // Book Classification

香港文學、流行小説、青少年讀物 Literature, Fiction, Youth books

#### 內容介紹 //

高真澄有感應遇難流浪貓的異能,總能及時施以援手, 因此與四位同學組成貓義工團,負責輸流照顧住在學校 的校貓。五人漸成好友,但真澄卻無法向他們一一坦白 自己內心藏了多少傷痕。這只能怪那一次探險,讓真澄 和弟弟得悉了令人痛心的秘密,從此無法回頭。

最近的一段日子, 真澄總是感到有人跟蹤自己, 貓義工團也接連發生怪事,加上內心的牽絆,午夜夢迴,真澄被困於那些美好又令人心碎的時光。真澄如何靠着眾人的力量,從黑暗中勇敢地走向未來?

#### About the Book //

Cheri has the ability to sense distressed stray cats and rescue them in time, so she and four other schoolmates form a cat volunteer group at school to take care of those rescued cats. They become close, but Cheri can't share the scars from a past adventure that revealed a heartbreaking secret to her and her brother.

Lately, Cheri feels she's being followed, and strange incidents happen with the volunteer group. Above all, haunted by her past, Cheri is trapped in bittersweet memories.

How can Cheri, with her friends' help, move bravely towards the future from the darkness?

## 建議合作方向 // Suggestion Cooperative Alignment

外語翻譯 Translation Literature

電影 Cinema 電視劇 Drama 舞台劇 Theatre 微電影 Micro Movie

動畫 Animation 漫畫 Comics 遊戲開露 Game



## 《快攻女籃》系列 袁兆昌著

Go! Girls Go! Series // Yuen Siu-Cheong

ISBN: 978-988-8796-69-4





#### 作者介紹 //

教育工作者、文化評論人、資深傳媒人。嶺南大學中文系畢業,曾任職 漫畫、網站、報章及教科書編輯。曾獲青年文學獎、中文文學創作獎。

#### The Author //

An educator, cultural critic, and veteran media professional. Graduated from the Department of Chinese at Lingnan University Hong Kong, he previously worked as an editor for comics, websites, newspapers, and textbooks. He won the Youth Literary Award and Award for Creative Writing in Chinese.

## 圖書類別 // Book Classification

香港文學、流行小説、青少年讀物 Literature, Fiction, Youth books

#### 內容介紹 //

#### 一路堅持 絕不認輸

單親的敏如總是冷漠地看待一切,小六的一次失敗戀愛 更讓她耿耿於懷,是升中暑假時街場籃球手的神乎其技 喚醒了她的靈魂,讓她發現了比「愛情」更有趣的事。

縱然身高只有一米五, 對籃球的認知也極有限,敏如還是在強勁對手的比試下,憑着快速入球如願加入了中學的籃球隊。教練伊蕾很快就安排了一場友誼賽。敏如和隊友以為對手是全港十六強的中學, 殊不知應戰的只是該中學的小學部女生,她們還步步進逼,不落下風。此時曾在街場教曉敏如籃球基本步的啟言現身,他竟然是這全港十六強隊伍的代教練,是敵是友,令敏如感到困惑。

敏如的籃球突圍歷練,就此快攻展開!

#### About the Book //

Persevering All the Way, Never Give Up.

Meya, from a single-parent family, is indifferent to everything until some street basketball players' skills awaken her during summer vacation before secondary school

Despite being short and inexperienced, Meya is still able to join the school team. The coach lyla arranges a match. Meya and her teammates expect a top 16 team, but it's just their primary school girls, who still put up a tough fight.

The street coach, Kaian, turns out to be the opposing team's acting coach, leaving Meya confused.

Meya's basketball journey is just beginning.

## 建議合作方向 // Suggestion Cooperative Alignment

外語翻譯 Translation Literature

電影 Cinema 電視劇 Drama 舞台劇 Theatre

微電影 Micro Movie

動畫 Animation 漫畫 Comics 遊戲開發 Game



## 《大阪高雄雙城記》 周淑屏著

A Tale of Two Cities - Osaka & Kaohsiung // Chow Suk-ping

ISBN: 978-988-8796-60-1





#### 作者介紹 //

前嶺南學院中文系畢業,曾任教師、出版社總編輯,《星島日報》副刊 專欄作者,突破出版社書籍編輯。

#### The Author //

Graduated from the Chinese Department of the former Linguan College, she previously worked as a teacher, a chief editor at a publishing house, a columnist for the supplement section of "Sing Tao Daily", and a book editor at Breakthrough Publishing.

#### 圖書類別 // Book Classification

香港文學、流行小説



In Taiwan, people can enter lucky draws by receipt numbers. A struggling couple lives in poverty. She saves receipts hoping to win prizes he wants, but discovers he has won 2 million NT\$ in the lottery without telling her...

— "My receipts and his receipts"

At her lowest point, her father starts a red bean cake business, but it declines. She discovers something unexpected about the leftover cakes...

- "Our homemade red bean cake"

Two Hong Kong girls, one buys a house in Osaka, one in Kaohsiung, end up moving to each other's cities for their own reasons, connected by their diaries.

— "A Tale of Two Cities - Osaka & Kaohsiung"

She finally visits her teacher's hometown of Yodogawa, sees the fireworks festival show he loved, and is reminded of his lasting lessons, like an eternal flame.

— "Watching a Yodogawa's fireworks festival show with my teacher"

A series of stories about living in Taiwan and Japan unfolds.

Literature, Fiction

## 內容介紹 //

在台灣,她和他拮据地生活着。當地可憑發票號碼抽獎, 她保留每次購物的發票,為了中獎就能買他心愛的東西, 一天卻讓她發現,他中了二百萬台幣卻不告訴她……

〈我和他的發票〉

在她最絕望之時,父親帶着雞蛋和麵粉回來,開展了 紅豆餅的攤檔生意。以為日子要好起來,怎知生意卻漸 漸少了。此時,她吃了一口父親賣剩的紅豆餅,發現.....

——〈我家紅豆餅〉

兩個從香港出發的女孩,一個在日本大阪買屋,一個在 台灣高雄買屋,卻因各自的原因,又要再搬到對方的 城市居住。兩個人,兩本日記,連繫着二人的緣分……

〈大阪高雄雙城記〉

她終於來到了老師的故鄉淀川,看到老師念念不忘的 花火大會。眼前煙火絢爛,但不過驚鴻一現,往日老師 的諄諄教誨卻像永恆不滅的燭光,再次在腦海浮現……

〈和老師一起看大阪淀川煙火祭〉

一系列旅居台灣與日本的故事就此展開。

### 建議合作方向 // Suggestion Cooperative Alignment

外語翻譯 Translation Literature

雷影 Cinema 雷視劇 Drama **Theatre** 

Micro Movie

Animation

Comics

Game

IP Merch







## 公司簡介 //

明賴教育出版有限公司為世界華文媒體集團旗下公司, 從出版及發行教科書開始,至今出版業務涵蓋中小學 補充練習參考書、兒童圖書、青少年讀物及不同學習類 型書籍。發展至今,秉承出版可讀性高、不偏不倚的 優質圖書和出版物。

聽明館為明報教育出版旗下圖書品牌,出版富有教育 意義和中華文化內涵,適合成長中兒童及青少年閱讀的 圖書;形式涵蓋兒童故事、青少年小説、文學散文及 圖文漫畫等。作者均為著名作家、專業學者及資深教育 家,鋭意透過作品陪伴讀者「聰明」成長。

我們擁有豐富的出版經驗和專業團隊,致力發掘和培養優秀作家,為讀者提供高質量、多元化的圖書選擇。明報教育出版作為業界翹楚,歡迎各界一同為圖書版權進行洽談與交流。我們相信,通過與各界或跨媒界的參與和合作,攜手開創新篇章!







mpepmall.com

### About MPEP //

#### Ming Pao Education Publications Limited (MPEP)

is a subsidiary of the Media Chinese International Limited. Starting from publishing and distributing textbooks, our publishing business has now expanded to cover supplementary exercise books for primary and secondary schools, children's books, youth books, and various educational publications. Through our development over the years, we have upheld the principles of publishing highly readable, neutral, and quality books and publications.

Smart House is a publication brand under Ming Pao Education Publications Limited. It publishes books with educational values and infused with Chinese cultural elements, which are suitable for children and teenagers in their growth stage. Smart House covers a range of genres, including children's stories, young adult novels, literature prose, and illustrated comics. The authors are renowned writers, academic experts, and seasoned educators, who are committed to accompanying readers in their growth through the books.

We have a lot of publishing experience and a professional team, dedicated to discovering and cultivating accomplished writers. We strive to provide readers with high-quality and diverse book selections. As a prominent figure in the industry, MPEP welcomes cooperation on book copyrights with all interested parties. We believe that through participation and collaboration across different sectors or media, we can together embark on creating new chapters!

#### 立即與我們聯繫 //

電話: (852) 2515 5600 傳真: (852) 2595 1115

電郵:marketing@mpep.com.hk 網頁:www.mpep.com.hk 地址:香港柴灣嘉業街 18 號

明報工業中心 A 座 15 樓

#### Contact us NOW //

Tel: (852) 2515 5600 Fax: (852) 2595 1115

Email: marketing@mpep.com.hk
Website: www.mpep.com.hk

Address: 15/F., Block A, MingPao Industrial Centre,

18 Ka Yip St, Chai Wan, Hong Kong.